

國際展望

GLOBAL REVIEW

(双月刊) 2024年5/6月 第3期 总第90期

2024年5月15日出版

目次

习近平外交思想研究

- 1 底线思维与新时代新征程中国的外部风险应对 门洪华 宋国新
16 新时代的中国国际战略思维创新 凌胜利

人工智能与国际关系

- 33 大国竞争背景下的人工智能安全治理与战略稳定 沈逸 高瑜
51 美国军事战略的人工智能化趋势及其影响 刘胜湘 李志豪

全球治理

- 74 全球治理的“内卷式”困境与中国的作为 刘雪莲 卓晔
93 亚投行与传统多边开发银行的比较 任琳 苏山岳

区域与国别研究

- 111 “讲述美国故事”的霸权外交叙事模式：解构与批评 杨明星 贺康宁
128 欧盟的政府数据再利用规则
——法理演进、适用路径与中国思考 陈咏梅 胡涵严

- 153 英文摘要

國際展望

GLOBAL REVIEW

Vol. 16 No. 3 May/June 2024

Published on May 15, 2024

Contents

- Xi Jinping Thought on Diplomacy*
- 1 Bottom-Line Thinking and China's External Risk Response in the New Journey of the New Era
MEN Honghua and SONG Guoxin
- 16 The Innovation of China's International Strategic Thinking in the New Era
LING Shengli
- Artificial Intelligence and International Relations*
- 33 Artificial Intelligence Security Governance and Strategic Stability in the Context of Great Power Competition
SHEN Yi and GAO Yu
- 51 Artificial Intelligence in U.S. Military Strategy: Trends and Impact
LIU Shengxiang and LI Zhihao
- Global Governance*
- 74 The "Involutionary" Dilemma of Global Governance and China's Response
LIU Xuelian and ZHUO Ye
- 93 A Comparative Study on AIIB and Legacy Multilateral Development Banks
REN Lin and SU Shanyue
- Area Studies*
- 111 "Telling the American Story": Deconstruction and Criticism of a Hegemon's Diplomatic Narrative
YANG Mingxing and HE Kangning
- 128 EU Regulation on Government Data Reuse: Jurisprudence, Approaches, and Implications for China
CHEN Yongmei and HU Hanyan
- 153 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.